
PRESS RELEASE

Leipzig and Washington, DC, 4 May 2017

EEX acquires 100% ownership of US Nodal Exchange

The European Energy Exchange (EEX), part of Deutsche Börse Group, and the owners of US-based Nodal Exchange Holdings, LLC have successfully closed the transaction under which EEX has acquired 100% of the equity in Nodal Exchange.

All remaining regulatory conditions to closing were satisfied recently, especially the US merger control process was passed successfully. The waiting period under the Hart-Scott-Rodino Antitrust Improvements Act of 1976, as amended, was early terminated by notification as of 26 April of the Federal Trade Commission and Department of Justice Antitrust Division. As a result, Nodal Exchange has become part of EEX Group.

Through this acquisition, EEX Group enters the North American energy trading markets, thereby expanding its global presence and membership base in line with its growth strategy. “With the acquisition of Nodal Exchange we are taking the next step towards our vision of EEX Group as a global commodity exchange”, says Peter Reitz, Chief Executive Officer of EEX.

“Nodal Exchange has enjoyed significant growth in recent years and we are very excited to build on this as part of EEX Group”, says Paul Cusenza, Chairman and CEO of Nodal Exchange. “As a leading energy exchange in Europe, EEX is well positioned to contribute to our further development and provide us the opportunity to grow our current business, including natural gas, and expand into new products and geographies.”

Nodal Exchange is a regulated derivatives exchange which currently offers over 1,000 electric power and natural gas contracts on hundreds of unique locations allowing market participants to hedge against price risks in the United States. All of the transactions on Nodal Exchange are cleared through its clearing house, Nodal Clear, a



derivatives clearing organization under the Commodity Exchange Act that is regulated by the U.S. Commodity Futures Trading Commission (CFTC).

Nodal Exchange, which grew its North American power trading volumes 97% in 2016 and 76% in Q1 2017, has become a significant part of the North American power market with 28% market share of open interest as of 31 March 2017 and 23% market share of U.S. monthly power futures traded volume in Q1 2017.

J.P. Morgan Securities LLC was a financial advisor to Nodal Exchange Holdings, LLC for the transaction.

About EEX

The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange in Europe. It develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and commodity products. At EEX, contracts on Power, Coal and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products are traded or registered for clearing. Alongside EEX, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX), Gaspoint Nordic, Power Exchange Central Europe (PXE) and Nodal Exchange are also part of EEX Group. Clearing and settlement of trading transactions are provided by the clearing house European Commodity Clearing (ECC) and by Nodal Clear in the United States. EEX is part of Deutsche Börse Group. More information: www.eex.com

About Nodal Exchange, LLC:

Nodal Exchange is a derivatives exchange providing price, credit and liquidity risk management solutions to participants in the North American energy markets. Nodal Exchange is a leader in innovation, having introduced the world's largest set of electric power locational (nodal) futures contracts. Nodal Exchange currently offers over 1,000 contracts on hundreds of unique locations, providing the most effective basis risk management available to market participants. In addition, Nodal Exchange offers a Henry Hub natural gas contract providing cross-margining benefits with participant's power portfolios. All Nodal Exchange contracts are cleared by Nodal Clear which is a CFTC registered derivatives clearing organization. Nodal Exchange is a designated contract market regulated by the CFTC. More information: www.nodalexchange.com



PRESS CONTACT

EEX Public Relation

Phone: +49 341 21 56 – 300 (Leipzig)

Phone: +44 20 7862 7568 (London)

E-Mail: presse@eex.com

www.eex.com

Nodal Exchange

Nicole Ricard

703-962-9816

ricard@nodalexchange.com

www.nodalexchange.com

PRESSEMITTEILUNG

Leipzig und Washington, D.C., 4. Mai 2017

EEX: Erwerb von 100 % der Anteile an Nodal Exchange erfolgreich abgeschlossen

Die European Energy Exchange (EEX), ein Unternehmen der Gruppe Deutsche Börse, und die Anteilseigner der US-amerikanischen Nodal Exchange Holdings, LLC haben die Transaktion erfolgreich abgeschlossen, in deren Rahmen die EEX 100 Prozent der Anteile an Nodal Exchange erworben hat.

Alle verbliebenen regulatorischen Anforderungen für den Abschluss der Transaktion wurden inzwischen erfüllt. Insbesondere wurde der US-Fusionskontrollprozess erfolgreich abgeschlossen. Die Sperrfrist nach dem „Hart-Scott-Rodino Antitrust Improvements Act of 1976“ in der aktuell gültigen Fassung wurde mit Benachrichtigung durch die US-Handelskommission und die Kartellabteilung des US-amerikanischen Justizministeriums vom 26. April vorzeitig beendet. Damit ist Nodal Exchange nun Teil der EEX-Gruppe.

Mit dem Erwerb der Nodal Exchange tritt die EEX-Gruppe in die nordamerikanischen Energiehandelsmärkte ein und erweitert im Einklang mit ihrer Wachstumsstrategie ihre globale Präsenz sowie den Kreis ihrer Handelsteilnehmer. „Mit der Nodal Exchange gehen wir den nächsten Schritt auf dem Weg hin zu einer globalen Commodity-Börse“, erklärt Peter Reitz, Chief Executive Officer der EEX.

„Nodal Exchange hat in den letzten Jahren erhebliches Wachstum erzielt und wir freuen uns, als Teil der EEX-Gruppe darauf aufbauen zu können“, ergänzt Paul Cusenza, Chairman und CEO der Nodal Exchange. „Als führende Energiebörse in Europa ist die EEX gut aufgestellt und kann uns in unserer weiteren Entwicklung unterstützen und uns die Möglichkeit geben, unser gegenwärtiges Geschäft, einschließlich Erdgas, auszubauen und in neue Produkte und geografische Regionen zu expandieren.“

Nodal Exchange ist eine regulierte Terminbörse, die aktuell mehr als 1.000 Strom- und Erdgaskontrakte an hunderten Standorten anbietet und den Marktteilnehmern die Absicherung gegen Preisrisiken in den Vereinigten Staaten ermöglicht. Sämtliche Transaktionen an der Nodal Exchange werden durch Nodal Clear, ein durch die US-amerikanische Commodity Futures Trading Commission (CFTC) reguliertes Clearinghaus für Derivate nach dem Commodity Exchange Act, gecleart.

Die nordamerikanischen Stromhandelsvolumina an Nodal Exchange sind im Jahr 2016 um 97 Prozent und im ersten Quartal 2017 um 76 Prozent gestiegen. Per 31. März 2017 hielt die US-Börse einen Marktanteil von 28 Prozent am Open Interest sowie im ersten Quartal 2017 einen Marktanteil von 23 Prozent am US-amerikanischen Handelsvolumen in Strom-Monatsfutures. Damit ist Nodal Exchange ein wichtiger Bestandteil des nordamerikanischen Strommarktes.

J.P. Morgan Securities LLC fungierte im Hinblick auf die Transaktion als Finanzberater der Nodal Exchange Holdings, LLC.

Über die EEX:

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende europäische Energiebörse. Sie entwickelt, betreibt und vernetzt sichere, liquide und transparente Märkte für Energie- und Commodity-Produkte. An der EEX werden Kontrakte auf Strom, Kohle und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte gehandelt oder zum Clearing registriert. Zur EEX-Gruppe gehören weiterhin EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX), Gaspoint Nordic, Power Exchange Central Europe (PXE) und Nodal Exchange. Clearing und Abwicklung der Handelsgeschäfte übernimmt das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) und in den Vereinigten Staaten Nodal Clear. Die EEX ist Mitglied der Gruppe Deutsche Börse. Weitere Informationen unter: www.eex.com

Über Nodal Exchange, LLC:

Nodal Exchange ist eine Terminbörse, die den Handelsteilnehmern in den nordamerikanischen Energiemärkten Lösungen für das Preis-, Kredit- und Liquiditätsrisikomanagement anbietet. Als Innovationsführer hat Nodal Exchange ein weltweit führendes Set lokaler (nodaler) Strom-Futureskontrakte auf den Markt gebracht. Gegenwärtig bietet sie mehr als 1.000 Kontrakte für hunderte Standorte und



somit das effektivste für die Marktteilnehmer verfügbare Risikomanagement an. Darüber hinaus listet Nodal Exchange einen Gaskontrakt am Henry Hub, der durch Cross-Margining mit den Stromportfolios der Handelsteilnehmer Vorteile ermöglicht. Sämtliche Kontrakte der Nodal Exchange werden durch Nodal Clear, ein bei der CFTC registriertes Clearinghaus, gecleart. Nodal Exchange unterliegt als Designated Contract Market der Aufsicht durch die CFTC. Weitere Information unter: www.nodalexchange.com

PRESSEKONTAKT

EEX Public Relation

Phone: +49 341 21 56 – 300 (Leipzig)

Phone: +44 20 7862 7568 (London)

E-Mail: presse@eex.com

www.eex.com

Nodal Exchange

Nicole Ricard

703-962-9816

ricard@nodalexchange.com

www.nodalexchange.com